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Nr 37.

Utlåtande i anledning av Kungl. Maj.ts i statsverkspropositio
nen gjorda framställningar angående anslag å kapi
talbudgeten för budgetåret 1948/i9, i vad propositio
nen avser ecklesiastikdepartementets verksamhetsom
råde.

(2:a avd.).

Statens allmänna fastighetsfond.

l:o) Nybyggnader för kemiska och biokemiska institutionerna vid uni
versitetet i Uppsala m. m. I enlighet med Kungl. Maj :ts i propositionen nr 1 
beträffande kapitalbudgeten gjorda förslag (bilaga 29, punkt 1 s. 1 och 2), 
vilket avser fortsatt medelsanvisning för ifrågavarande ändamål, hemställer 
utskottet,

att riksdagen må till Nybyggnader för kemiska och bioke
miska institutionerna vid universitetet i Uppsala m. m. för 
budgetåret 1948/49 anvisa ett investeringsanslag av 500 000 
kronor.

2:o) Inredning av vissa lokaler inom zoologiska institutionen vid uni
versitetet i Uppsala. I enlighet med Kungl. Maj :ts förslag (punkt 2, s. 2 och 
3) hemställer utskottet,

att riksdagen må till Inredning av vissa lokaler inom zoo
logiska institutionen vid universitetet i Uppsala för budget
året 1948/49 anvisa ett investeringsanslag av 18 000 kronor.

3:o) Nybyggnad för bakteriologiska institutionen vid universitetet i Lund. 
Kungl. Maj :t har (punkt 4, s. 3—7) föreslagit riksdagen att till ifrågava
rande ändamål för budgetåret 1948/49 anvisa ett investeringsanslag av 
500 000 kronor.

Departementschefen har anfört i huvudsak följande.
Bakteriologiska institutionen lider sedan länge av stark trångboddhet, 

vilken icke blott försvårar forsknings- och rutinarbetet utan också medför 
allvarlig infektionsfara för studerande och anställda. Lokalsvårigheter göra 
sig även kännbara för de två andra institutioner — rättsmedicinska och pa
tologiska institutionerna — med vilka bakteriologiska institutionen delar
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den nuvarande institutionsbyggnaden. Anslag för uppförande av en ny
byggnad för bakteriologiska institutionen har tidigare varit uppfört på be- 
redskapsstat. Behovet av nybyggnad för bakteriologiska institutionen och av 
utvidgade lokaler för rättsmedicinska och patologiska institutionen, vilka 
sistnämnda två institutioner avsetts skola tills vidare disponera den nuva
rande institutionsbyggnaden, ha sedan dess av skilda orsaker ytterligare 
ökats.

Byggnadsstyrelsens nu förevarande förslag till nybyggnad för bakteriolo
giska institutionen innebär en avsevärd utvidgning av ett tidigare utformat 
byggnadsprogram. För egen del anser jag mig icke böra framställa erinran 
mot att institutionsbyggnaden gives den nu föreslagna omfattningen. Jag 
tillstyrker därför, att byggnadsföretaget utföres i huvudsaklig överensstäm
melse med de av bvggnadsstyrelsen med skrivelse den 13 januari 1947 fram
lagda ritningarna. Enligt vad jag under hand erfarit, överväges inom bygg
nadsstyrelsen förläggning av en blivande nybyggnad för patologiska insti
tutionen i direkt anslutning till nybyggnaden för bakteriologiska institutio
nen. Jag förutsätter att i det av mig förordade ritningsförslaget må vidta
gas de ändringar, som må påkallas av en dylik åtgärd.

Totalkostnaden för byggnadsföretaget har i januari 1947 beräknats till 
1 300 000 kronor. På grund av sedan dess inträffade prisstegringar torde 
man nu få räkna med en högre totalkostnad.

Sedan början av 1900-talet har den principen tillämpats, att staten bi
dragit med hälften av kostnaderna för ny- och ombyggnadsarbeten vid Mal
möhus läns sjukvårdsinrättningar i Lund. Då nybyggnaden för bakteriolo
giska institutionen i betydande utsträckning synes vara avsedd att utgöra 
centrallaboratorium för nämnda sjukvårdsinrättningar, vilka sakna eget 
bakteriologiskt laboratorium, anser jag det uppenbart, att Malmöhus läns 
landsting såsom huvudman för sjukvårdsinrättningarna bör bidraga till 
byggnadskostnaderna för ifrågavarande nybyggnad. Jag är emellertid icke 
beredd att utan ytterligare utredning taga ställning till bidragsgrunderna. 
Jag förutsätter, att det med hänsyn till byggnadsföretagets angelägna be
skaffenhet skall få ankomma på Kungl. Maj :t att, sedan berörda fråga när
mare utretts, avgöra efter vilka grunder landstinget bör bidraga till bygg
nadskostnaderna för att företaget skall komma till utförande i föreslagen 
omfattning. Jag utgår från att resultatet av utredningen framdeles kommer 
att redovisas för riksdagen i samband med att medel äskas till byggnadsfö
retagets slutförande. För närvarande anser jag mig endast böra föreslå, att 
för nästa budgetår anvisas ett investeringsanslag av 500 000 kronor till 
byggnadsföretagets påbörjande.

Utskottet finner i likhet med departementschefen uppenbart, att Malmö
hus läns landsting såsom huvudman för sjukvårdsinrättningarna bör bi
draga till byggnadskostnaderna för ifrågavarande byggnadsföretag. Departe
mentschefen har icke utan ytterligare utredning ansett sig kunna taga ställ
ning till frågan om bidragsgrunderna men har förutsatt, att det med hänsyn 
till byggnadsföretagets angelägna beskaffenhet skulle få ankomma på Kungl. 
Maj:t att, sedan utredning verkställts, avgöra denna fråga. Departements
chefen har utgått från att resultatet av utredningen framdeles komme att 
redovisas för riksdagen i samband med att medel äskades till byggnadsföre- 
tagets slutförande.

Ehuru utskottet funnit vissa principiella betänkligheter kunna anföras 
mot att det helt skulle få ankomma på Kungl. Maj:t att träffa avgörande



rörande grunderna för landstingets ifrågavarande bidrag, har utskottet lik
väl med hänsyn till önskvärdheten av att byggnadsföretaget snarast kan 
komma till stånd icke velat motsätta sig vad departementschefen förordat.

Utskottet tillstyrker, att för ifrågavarande ändamål i enlighet med Kungl. 
Maj :ts förslag anvisas ett investeringsanslag av 500 000 kronor.

Utskottet hemställer,

att riksdagen må till Nybyggnad för bakteriologiska in
stitutionen vid universitetet i Lund för budgetåret 1948/49 
anvisa ett investeringsanslag av 500 000 kronor.

4:o) Förvärv av mark för Lunds universitets räkning. I enlighet med 
Kungl. Maj :ts förslag (punkt 5, s. 7 och 8), vilket innebär anvisande av 
ytterligare anslag för ifrågavarande ändamål, att av universitetet dispo
neras efter Kungl. Maj :ts medgivande i varje särskilt fall, hemställer ut
skottet,
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att riksdagen må till Förvärv av mark för Lunds univer
sitets räkning för budgetåret 1948/49 anvisa ett investe
ringsanslag av 500 000 kronor.

5:o) Nybyggnad för karolinska mediko-kirurgiska institutet. I enlighet 
med Kungl. Maj:ts förslag (punkt 6, s. 8), vilket avser fortsatt medelsan
visning till nybyggnaderna för administration och bibliotek samt anato
miska och histologiska institutionerna, hemställer utskottet,

att riksdagen må till Nybyggnad för karolinska mediko- 
kirurgiska institutet för budgetåret 1948/49 anvisa ett in
vesteringsanslag av 360 000 kronor.

6:o) Uppförande av ett tandläkarinstitut i Malmö. I enlighet med Kungl. 
Maj:ts förslag (punkt 7 s. 8 och 9), vilket avser anvisande av medel, mot
svarande återstående del av det tidigare beräknade totala anslagsbehovet 
för byggnadsföretaget, hemställer utskottet,

att riksdagen må till Uppförande av ett tandläkarinstitut 
i Malmö för budgetåret 1948/49 anvisa ett investeringsan
slag av 2 000 000 kronor.

7:o) Utbyggnad av tekniska högskolan i Stockholm. I enlighet med Kungl. 
Maj :ts förslag (punkt 10, s. 10—18), vilket innebär fortsatt medelsanvis
ning för ifrågavarande utbyggnad, hemställer utskottet,

att riksdagen må till Utbyggnad av tekniska högskolan i 
Stockholm för budgetåret 1948/49 anvisa ett investerings
anslag av 2 500 000 kronor.
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8:o) Nybyggnader för Chalmers tekniska högskola. I enlighet med Kungl. 
Maj :ts förslag (punkt 11, s. 18—20), vilket avser anvisande av ytterligare 
medel för tillbyggnaden av högskolans fysikinstitution samt för nybyggna
den för avdelningen för maskinteknik, hemställer utskottet,

att riksdagen må till Nybyggnader för Chalmers tekniska 
högskola för budgetåret 1948/49 anvisa ett investeringsan- 
slag av 500 000 kronor.

9:o) Om- och ny byggnadsarbeten vid dövstumskolorna. I enlighet med 
Kungl. Maj:ts förslag (punkt 13, s. 21), vilket avser yttterligare medels
anvisning för ifrågavarande ändamål, hemställer utskottet,

att riksdagen må till Om- och nybyggnadsarbeten vid döv
stumskolorna för budgetåret 1948/49 anvisa ett investe- 
ringsanslag av 190 000 kronor.

Statens utlåningsfonder.

10:o) Statens lånefond för universitetsstudier. I enlighet med Kungl. Maj:ts 
förslag (punkt 14, s. 22), vilket innebär en anslagshöjning med 100 000 
kronor, hemställer utskottet,

att riksdagen må till Statens lånefond för universitetsstu
dier för budgetåret 1948/49 anvisa ett investeringsanslag 
av 850 000 kronor.

11 ro) Allmänna studielånefonden. I enlighet med Kungl. Maj:ts förslag 
(punkt 15, s. 23—25), vilket innebär en anslagshöjning med 940 000 kro
nor, hemställer utskottet,

att riksdagen må till Allmänna studielånefonden för bud
getåret 1948/49 anvisa ett investeringsanslag av 1 500 000 
kronor.
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Uppskjutna frågor.

12 :o) Utskottet kommer framdeles att avgiva utlåtande i fråga om ne- 
dannämnda av Kungl. Maj :t under följande punkter framställda förslag, 
nämligen

punkten 3: Vissa ombyggnadsarbeten i universitetshuset i Lund m. m.; 
punkten 8: Utbyggande av karolinska sjukhuset;
punkten 9: Vissa byggnadsarbeten vid akademiska sjukhuset i Uppsala; 
punkten 12: Vissa byggnadsarbeten vid folkskoleseminarierna; 
vilket utskottet härmed får för riksdagen

anmäla.

Stockholm den 9 mars 1948.

På statsutskottets vägnar: 

J. B. JOHANSSON.

Vid förestående ärendes slutbehandling inom utskottet hava närvarit:
från första kammaren: herrar Johan Bernhard Johansson, Oscar 

Olsson, Larsson, Karl Andersson, Mannerskantz, Heiding, Johan Eric Eric
son, Näsström, Hesselbom, fröken Osvald, herrar Ivar Persson och Bergh; 
samt

från andra kammaren: herrar Eriksson i Stockholm, Svensson i Grön
vik, Falla, Mårtensson, Wallentheim, fru Alvén, herrar Hoppe, Petterson 
i Degerfors, Sefve, Persson i Svensköp, Johansson i Mysinge och Jansson 
i Kalix.


